
 

 

 

 
Održan neformalni sastanak Erasmus koordinatora u Sveučilišnoj knjižnici u Splitu  
 

Dana 25.10.2013. održan je neformalni sastanak Erasmus koordinatora u Sveučilišnoj 
knjižnici u Splitu u organizaciji Agencije za mobilnost i programe EU i Sveučilišta u Splitu. 
Cilj sastanka bio je pružiti podršku Erasmus koordinatorima u provedbi programa Erasmus. 
Teme sastanka bile su novosti o programu Erasmus+, dolazna mobilnost studenata i 
nastavnika te planiranje natječaja i budžeta tijekom natječajne godine. Teme su izabrane 
nastavno na preferencije Erasmus koordinatora izražene tijekom telefonskog monitoringa u 
travnju 2013. godine. 
 
Uvodnu prezentaciju o novom programu Europske unije za obrazovanje, osposobljavanje, 
mlade i sport Erasmus+, održala je Ljubica Petrović Baronica, voditeljica Odsjeka za 
Erasmus. Predstavljena je struktura novog programa te tri glavne akcije – Learning 
Mobility, Cooperation and Policy Support. Najveći naglasak stavljen je na akciju Learning 
Mobility budući da će Erasmus aktivnost Individualna mobilnost uz manje izmjene biti dio te 
akcije u novom programu Erasmus+. Erasmus koordinatori imali su priliku upoznati se s 
glavnim novostima (mogućnost odlaska na stručnu praksu u razdoblju do godinu dana od 
diplome, mogućnost odlaska studenata na mobilnost na svakoj razini studija, online jezične 
pripreme za studente i osoblje, veća financijska potpora za studente lošijeg 
socioekonomskog statusa itd.) uz napomenu da prezentacija ne zamjenjuje dokumente i 
uputstva koja će se objaviti uz Poziv na natječaj za Erasmus+. 
 
 
Dolazna studentska mobilnost 
 
Prezentaciju o dolaznoj studentskoj mobilnosti na Sveučilištu u Rijeci održala je Erasmus 
koordinatorica Ivona Peternel sa Sveučilišta Jurja Dobrile u Puli, u ime kolegice Marijane 
Tomić sa Sveučilišta u Rijeci koja nije mogla prisustvovati sastanku. Sveučilište u Rijeci 
odabrano je kao primjer dobre prakse u provedbi dolazne Erasmus mobilnosti. Kolegica 
Peternel govorila je i o dolaznoj mobilnosti na Sveučilištu Jurja Dobrile u Puli. 
 
Sudionici su imali mogućnost razmijeniti primjere dobre prakse o temama koje smatraju 
važnim za uspješnu provedbu dolazne studentske mobilnosti. Koordinatori su raspravljali o 
modelu održavanja nastave na stranom jeziku  (kolegij ili konzultacije) te načinu honoriranja 
nastavnika koji izvode nastavu. Model za koji se odlučila većina visokih učilišta je 
održavanje kolegija na engleskom jeziku za najmanje 5 dolaznih studenata. Ukoliko ih je 
manje, održava se konzultativna nastava. Nastavnici koji drže spomenute kolegije obično 
su dodatno plaćeni iz sredstava visokih učilišta. Ako se studenti pridružuju postojećem 
kolegiju na stranom jeziku, nema dodatnog financiranja nastavnika tog kolegija. 
 
Filozofski fakulteti u Rijeci, Splitu i Zagrebu održavaju Erasmus intenzivne jezične tečajeve 
(EILC) za dolazne studente. Na Sveučilištu Jurja Dobrile u Puli iz sveučilišnih sredstava 
organizira se tečaj hrvatskog jezika za dolazne studente (Erasmus, CEEPUS itd.) tijekom 
cijelog semestra.  
 
Sveučilište u Rijeci organizira tečajeve engleskog jezika za svoje nastavno i nenastavno 
osoblje, dok Sveučilište Jurja Dobrile u  Puli u suradnji s Fulbright asistentom koji boravi na 
njihovoj ustanovi organizira tečaj engleskog jezika. 
 
Što se tiče smještajnih kapaciteta, Sveučilište u Rijeci ima ograničene kapacitete u 
studentskom domu, stoga surađuje i sa Sveučilišnom smještajnom agencijom te hostelima.  



 

 

U 2014./2015. očekuje se otvorenje studentskog doma s menzom u Puli što će znatno 
olakšati dolaznu mobilnost. Na Sveučilištu u Dubrovniku studenti su smješteni u učeničkom 
dormitoriju. Koordinatorica s Visoke škole za ekonomiju, poduzetništvo i upravljanje Nikola 
Šubić Zrinski napomenula je kako su njihova dva dolazna studenta tijekom svog boravka 
bila smještena u studentskom domu u Zagrebu. 
 
Na nekim visokim učilištima dolazni studenti izrazili su negodovanje zbog plaćanja izrade 
boravišne iskaznice u iznosu od 240kn. Prije ulaska RH u EU, Erasmus dolazni studenti bili 
su izuzeti od plaćanja.  
U ak.g. 2013./2014. visoka učilišta izrađuju x-ice za svoje dolazne studente. Za izdavanje x-
ice potreban je OIB koji se može dobiti u nadležnoj policijskoj postaji ili poreznoj upravi. 
Sveučilište u Splitu unaprijed pribavlja OIB, dok primjerice Sveučilište u Zadru dogovori 
termin u Poreznoj upravi kako bi isti dan dobili OIB za svoje dolazne studente.  
 
Većina Erasmus koordinatora sa sveučilišta organizira tzv. welcome day za dolazne 
studente koji financiraju iz stavke organizacija mobilnosti (OM). Budući da Sveučilište u 
Zagrebu i Sveučilište u Splitu organiziraju cijeli tjedan aktivnosti, u troškovima dijelom 
participiraju i dolazni studenti. 
 
 
Dolazna mobilnost nastavnika 
 
Prezentaciju o dolaznom nastavnom osoblju održala je Erasmus koordinatorica Marina 
Črnko s Veleučilišta Velika Gorica. Veleučilište je dosad imalo 4 dolazne mobilnosti 
nastavnika iz Češke i Poljske: 3 u okviru aktivnosti održavanje nastave (STA) i 1 pozvano 
osoblje iz tvrtke. Veleučilište Velika Gorica je zasad jedino visoko učilište u Republici 
Hrvatskoj koje je u okviru STA aktivnosti ugostilo osobu iz tvrtke, što se pokazalo iznimno 
korisno – uspostavljen je  dogovor za stručnu praksu studenata, dogovoren je zajednički 
projekt, više od 95% studenata izjavilo je da bi se prijavilo na Erasmus mobilnost nakon 
održane nastave. 
 
Koordinatori su razmijenili iskustva na temu jezične kompetencije dolaznih studenata i 
nastavnika. Visoko gospodarsko učilište u Križevcima imalo je 7 dolaznih nastavnika, među 
kojima su naveli primjere izvrsnog poznavanja jezika do potpunog nepoznavanja. Visoka 
škola za ekonomiju, poduzetništvo i upravljanje Nikola Šubić Zrinski organizira skype 
sastanak sa dolaznim studentima kako bi, među ostalim, provjerili i znanje stranog jezika.  
 
 
Planiranje natječaja i budžeta 
 
Erasmus koordinatorica Sveučilišta u Splitu, Ana Ćosić, održala je prezentaciju na temu 
planiranja Erasmus natječaja i budžeta. Predstavila je hodogram aktivnosti te provedbu 
natječaja za mobilnost studenata i (ne)nastavnog osoblja. Najveći problem predstavlja 
planiranje natječaja za osoblje, obzirom da osoblje teško može unaprijed planirati 
usavršavanja/održavanja nastave. Sveučilište u Zagrebu taj problem rješava tako što za 
aktivnost stručno usavršavanje (STT) dopušta prazne prijave na Erasmus Staff Training 
Week, no još uvijek nisu pronašli uspješan model za aktivnost održavanje nastave (STA).  
 
Što se tiče stručne prakse, Sveučilište u Splitu ima jedan dulje otvoren natječaj, a prijave se 
rješavaju kako pristižu. Na Sveučilištu u Dubrovniku svakog prvog ponedjeljka u mjesecu 
sastaje se povjerenstvo za stručne prakse. Sveučilište u Zadru smatra kako je ovakav 
model otvorenog natječaja jednostavniji za studente obzirom na pronalazak potencijalnog 
poslodavca tijekom čitave godine (studenti nisu ograničeni rokovima natječaja).  



 

 

 
Sveučilište u Splitu transfer između stavki Ugovora uglavnom radi nakon prvog izvješća. 
Planiranje budžeta otežava veliki broj odustanaka među studentima (oko 20%), ali i 
nepredvidivost interesa za određenu aktivnost. Primjerice, na Sveučilištu u Splitu u ak.g. 
2011./2012. izražen je veliki interes za stručnu praksu, dok je tijekom 2011./2012. interes 
bio znatno manji. 
 
Sveučilište u Zagrebu također se susreće s problemom odustajanja. Radi toga su uveli 
obrazac prema kojem je odustajanje opravdano samo u slučaju medicinskog razloga. Prije 
toga, studenti su često navodili razloge financijske prirode.  
 
Erasmus koordinatori razgovarali su o visini Erasmus stipendije i tome kako motivirati 
studente lošijeg socioekonomskog statusa na prijavu na Erasmus natječaj. Erasmus 
koordinatorica Sveučilišta u Zagrebu navela je da se na natječaj za dodatna sredstva 
osobama lošijeg socioekonomskog statusa prijavilo samo 8 studenata (kao cenzus stavili 
primanja kućanstva ispod 1500kn). U nekim gradovima, Erasmus studenti uz Erasmus 
stipendiju dobivaju dodatna sredstva iz gradskog, općinskog ili županijskog proračuna. 
Na taj način, odlazni studenti s Visokog gospodarskog učilišta u Križevcima primaju oko 
200 EUR dodatnih sredstava (po studentu). Sveučilište u Splitu surađuje s gradskim i 
županijskim uredima te studenti također imaju priliku prijaviti se za dodatna sredstva.  
 
Koordinatori su raspravljali i o završnim izvješćima studenta koji često navode da im 
Erasmus stipendija nije bila dostatna tijekom boravka na mobilnosti. Na Sveučilištu u 
Osijeku uz obrazac završnog izvješća traže i ispunjavanje financijske tablice gdje student 
navodi  troškove putne karte, smještaja, upisnine i sl. Koordinatorica sa Sveučilišta u 
Zagrebu napomenula je da studenti često dostavljaju nepotpuna i nelogična završna 
izvješća te da ih trebaju podsjećati na dostavu istih.  
 
Koordinatori su razmijenili iskustva i na temu procjene broja mobilnosti. Složili su se da 
postoji trend rasta svake godine, no kriterij prilikom prijave za financijska sredstva treba biti 
i kapacitet ustanove za provedbu mobilnosti.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 


